
na przyjazd tutaj.
- Wyje˝d˝a∏ Pan ostatnio do Stanów Zjednoczo-

nych i wiem, ˝e nie by∏a to turystyczna wycieczka. Czy
móg∏by Pan coÊ o tym opowiedzieç?

- Ten wyjazd zwiàzany by∏ z ideà wybudowania
w USA, konkretnie w Palm Coast na Florydzie sanato-
rium. By∏by to pierwszy taki obiekt na kontynencie
amerykaƒskim. Inwestycja prowadzona b´dzie z iÊcie
amerykaƒskim rozmachem. Na terenie 10 hektarów
powstanie pot´˝ny kompleks uzdrowiskowy. Cz´Êç
hotelowà stanowiç b´dà apartamentowce, obok nich
powstanie ca∏a infrastruktura. Wybudowane b´dà
drogi, sklepy, centra rozrywki. Amerykanie pomyÊleli
nawet o koÊciele. W najbli˝szym otoczeniu wyrosnà
korty tenisowe (wÊród nich jeden kryty), pola golfowe,
baseny. Centralnym, najwa˝niejszym elementem ma
byÊ sanatorium uzdrowiskowo - rehabilitacyjne.
Biznesmeni z USA oglàdali wiele obiektów sanato-
ryjnych w Europie i ostatecznie zadecydowali, ˝e
chcà mieç takie sanatorium jak w Ciechocinku.
Zaproponowano mi konsultacje zwiàzane z urucho-
mieniem tego obiektu. Do moich zadaƒ nale˝eç b´dzie
zaplanowanie usytuowania poszczególnych dzia∏ów
zabiegowych wraz z ich wyposa˝eniem i analiza
rozwiàzaƒ technicznych. Amerykanie przewidujà
rozwój rehabilitacji manualnej przy udziale kadry
z naszego sanatorium. Najprawdopodobniej odde-
legujemy równie˝ na Floryd´ polskich lekarzy i re-
habilitantów.

Rozpocz´liÊmy ju˝ w tej chwili przygotowania do
takiej wspó∏pracy. SzeÊç dziesi´cioosobowych grup
pracowników intensywnie uczy si´ j´zyków obcych,
g∏ównie angielskiego i niemieckiego. Nauk´ finansu-
jemy dzi´ki programom z wykorzystaniem funduszy
europejskich. W przysz∏oÊci wyjazdy do USA b´dà
procentowa∏y zdobywaniem nowych doÊwiadczeƒ,
ale b´dà równie˝ i wyró˝nieniem dla naszych naj-
lepszych pracowników.

Uruchomienie kompleksu sanatoryjnego na Flo-
rydzie przewidywane jest w drugiej po∏owie przysz∏ego
roku.

- Ale nie myÊli Pan chyba o przeniesieniu dzia∏al-
noÊci z Ciechocinka na kontynent amerykaƒski?

- Wprost przeciwnie, uwa˝am, ˝e Ciechocinek jest
uzdrowiskiem numer 1 w Polsce i ma przed sobà
wielkà przysz∏oÊç. Mamy bardzo dobrà lokalizacj´,
korzystny klimat, ugruntowanà, przynajmniej na

rynku krajowym, renom´. Ale nie mo˝na na tym
poprzestawaç. Widz´ koniecznoÊç ciàg∏ych, systema-
tycznych dzia∏aƒ majàcych na celu rozwój uzdro-
wiska.

Wed∏ug mnie nale˝y inwestowaç w przemys∏ uz-
drowiskowy, który decydowaç b´dzie o dalszym
znakomitym rozwoju Ciechocinka. Konieczna jest
modernizacja obiektów, instalowanie najnowoczeÊ-
niejszego sprz´tu medycznego. Powinny powstaç
centra rekreacyjne, basenowe, odnowy biologicznej
i kosmetologii. W celu wyd∏u˝enia sezonu i unieza-
le˝nienia si´ od warunków meteorologicznych wiele
z tych obiektów powinno byç pod dachem. Nale˝a∏oby
wykorzystaç przy tym niekonwencjonalne êród∏a
energii - kolektory s∏oneczne, energi´ wód termalnych.
Du˝y nacisk powinno si´ po∏o˝yç na zapewnienie
pe∏nego bezpieczeƒstwa przyje˝d˝ajàcych do miasta
goÊci. Mam tu na myÊli monitoring, usuwanie barier
architektonicznych, organizacj´ terenów przezna-
czonych wy∏àcznie do ruchu pieszych, oÊwietlenie
parków, skwerów, t´˝ni i terenów wokó∏ nich, powo-
∏anie policji municypalnej.

PowinniÊmy uatrakcyjniaç uzdrowisko - nowe
formy zieleni, fontanny, byç mo˝e nawet wodospady,
place zabaw dla najm∏odszych - na powietrzu i pod
dachem. Z myÊlà g∏ównie o goÊciach zagranicznych,
dla których Ciechocinek móg∏by si´ staç bazà wy-
padowà do zwiedzania Polski nale˝a∏oby zorgani-
zowaç wypo˝yczalnie samochodów.

MyÊl´, ˝e powinno w Ciechocinku powstaç wspól-
ne dla wszystkich obiektów biuro marketingowe,
które skategoryzuje gestorów wed∏ug standardu i
kierowaç b´dzie klientów do poszczególnych sanato-
riów, hoteli itp. Nie b´dzie to mo˝liwe bez zbiorowych
dzia∏aƒ wszystkich ciechociƒskich zak∏adów uzdro-
wiskowych. I powinniÊmy bardzo mocno rozpropa-
gowaç solank´ i jej w∏aÊciwoÊci lecznicze, dzi´ki
którym do Ciechocinka przyje˝d˝a tak wielu goÊci.
Wszystko to powinno przyciàgaç nowych goÊci i po-
wodowaç, ˝e ju˝ przed wyjazdem b´dà rezerwowaç
sobie miejsca na kolejny pobyt.

- Dzi´kuj´ za rozmow´. ˚ycz´ Panu i wszystkim
dbajàcym o rozwój Ciechocinka, obyÊmy jak najszybciej
mogli zrealizowaç takà wizj´ naszego miasta.

                                      Jerzy Wojciech Lebiedziewicz
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